
 

Ravsted Børneunivers 

Mødeindkaldelse 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: Torsdag, den 10. november 2022  
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Pia 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Åse Lavrsen 
Lene Johannsen 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Nicoleta Vulpe 
Tine Svane 
 
Fraværende: 
Ida Lauritzen 
Henrik Sams 

Dagsorden: Tid: Referat: 

(velkommen til nyt medlem – Christian) 
_______________________________________ 
Nyt fra elevrådet (der er tvivl om gutterne 
møder frem -  fodboldtræning i Bylderup…) 

 
 
 
5 min 

Velkommen til Christian som er medlem til og 
med juli ’23. (indeværende skoleår) 
 
Der er afholdt online møde med fælles-
elevrådet i Aabenraa Kommune. 
Nogle havde mobning som emne. Et andet 
emne var uhygiejniske toiletter. Elevrådet 
vurderer at der på RBU ikke er decideret 
mobning, men drillerier. De påpeger at vores 
fokus på toiletter har båret frugt – de er 
generelt OK. 
Elevrådet har kigget på området/græsarealet 
ved lærerforberedelsen. De har diverse ønsker, 
svævebane, kolbøtte stang, vippe og/eller en 
gynge. Elevrådet undersøger mulighederne og 
vender ønskerne med støtteforeningen.  
Til juletræsfesten sælger elevrådet kaffe, te, 
kage og/eller æbleskiver mm. Der er kommet 
net i et af målene. 

Godk. af referat 2 min Godkendt 

360ᵒ Ravsted Børneunivers, Åse & Karina (hvad 
rør’ sig, status overordnet, kommende 
arrangementer, praktikant- og personale info 
m.v.) 

15 min Dagpleje: Går til småbørns salmesang sammen 
med de mindste børn i børnehaven 
(troldeunger) i Ravsted Kirke. Hønseprojektet 
er afsluttet. De er i legestuen en gang pr uge. 
De har fået en sikkerhedskuffert, hvor børnene 
lærer om daglig sikkerhed. Til foråret kommer 
rytme rollinger igen på besøg. 
 
Børnehave: Tildeling af ekstra-ress. -børnene 
kan deles i tre grupper 3x om ugen. Det er 
positivt, og mærkes både af personale og børn. 
Højtlæsning med 5. og 6. kl. er i gang igen. 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Børnene elsker det. 
Åbent hus: i september kom der ingen. I 
oktober kom der én mor. 
Der afholdes forældremøde i næste uge fra 
16.30-18.30. Tilmelding på Aula er en 
udfordring - især for mændene. Der afholdes 
bedsteforældredag i starten af december. 
Der er juleafslutning i kirken sammen med 
børnehaven og skolen den 21.12. 
 
Skolen: 
Planlægning af julefesten fylder en del.  
Ekstra morgensang omkring børnenes 
ulandskalender omkring Tunesien. 
Der er udfordringer med kopimaskinen. 
Forberedelsen skal flyttes, så lokalet kan bruges 
til udvidet billedkunst mm. 
Praktikanter i uge 47 i skole og børnehave. 
Begge er fra 9. kl. i Bylderup. 

Feedback fra fællesmødet med Bylderup Bov 
Valg af 2 personer til udvalget, som skal lave et 
forslag til fremtidigt samarbejde for 6. 
årgangene 

30 min Det var et spændende besøg. De havde et 
spændende lokale ”Makerspace” der kan lånes. 
Bestyrelserne vil gerne at der kommer et 
samarbejde op at stå ift. brugen af lokalet. 
Emneuger kunne være en mulighed. Der kører 
direkte bus til Bylderup. Randi og Lene 
repræsenterer Ravsted Børneunivers i et 
kommende udvalg med 2-3 fra henh.vis 
Bylderup og Ravsted 

Info fra onsdagens fælles foreningsmøde  10 min 10-12 foreninger var repræsenteret. 
Tyge Mortensen fortalte om BLUP - 
fremtidsforsker. Mange foreninger der vil 
mange forskellige ting. Styregruppe samler 
foreningerne og sikrer at de kører i en fælles 
retning. Hvad skal der prioriteres og søges 
midler til. Der afholdes et nyt møde i januar, 
hvor det startes op. 
Ravsted Børneunivers vil gerne have indflydelse 
på prioritering af midler. 
 
 

Gennemgang af hjemmeside  30 min Layoutet er bestemt fra kommunen. 
Generelt er der (for) meget tekst. 
 
Børnehaven: Der er meget tekst og en del skal 
slettes. Tilsynsrapporten skal ligge på 
hjemmesiden fremover. 
Randi og Aase sender deres ændringer til Gitte. 
 
SFO: Der skal slettes en del tekst. Louise og 
Michael kigger på siden. Der undersøges om 
der er muligt at linke tydeligere til facebook 
siden. 
Det undersøges om der kan ligges et billede af 
personalet op på hjemmesiden. Michael 
undersøger om personalet er indforstået med 
dette. 
Gennemgang af dagplejens del næste gang. Ida 



er ansvarlig. 

Info vedr. meddelelsesbogen  5 min Vedr. skoledelen = Meddelelsesbogen 
(mb)erstatter Meebook. Den indeholder status 
og hvad der mellem skole/hjem/elev aftales 
som fokus-punkter fremadrettet. Systemet 
tilgås via Aula. Typisk bruges mb op til og under 
skole-hjem samtaler. Lærerne har for nylig fået 
et mini-kursus af Christopher. Det er nyt for alle 
– men tanken med mb er præcis det samme 
som Meebook.  

Støtte til 1.-2. klasse (ekstra ress. tilknyttet – har 
det effekt, status, mellemformer) Åse og 
Michael 

10 min Der er bevilliget ekstra støtte. Det er kun 2x 
idræt, 2x engelsk og læsebånd som ikke har 
ekstra støtte. Det er mærkbart. Der er mere ro 
og motivation i klassen. Helene og Anne Marie 
varetager støtten.  
Muligheden for klasse venner drøftet.  

Evt.  
- Henvendelse fra Rikke Brix (deltidsplads)  
- Promovering vedr. indskrivning 
- Indstilling af pædagog 
- Chauffør-/bestyrelses-/støtteforenings- 

middag 
- Samarbejde med den tysk skole 
- Pensionist hjælp 
- Julegave til bestyrelsesmedlemmer  
- Skolebibliotek åben for familier 
- Rengøring 

 Rengøring: Michael vender rengøringen (igen) 
med Tina (som har kontakten/koordinerer med 
rengøringsselskabet). Rengøringen bruger alt 
for meget vand på gulvet så børnene 
falder/glider fx i gymnastiksalen. 
 
Deltidsplads – forældreforespørgsel. 
Beslutningen vedr. model ligger ved den lokale 
bestyrelse. Der ønskes fortsat at de 30 timer 
skal fordeles på ugens 5 dage. Møde-
tidspunktet kan ved konkret forespørgsel tages 
op til en ny drøftelse i bestyrelsen. Pt. er 
mødetiden 6.30-12.30.  
 
Promovering vedr. indskrivning: husk at dele 
video mm. Michael sørger for at ”gamle” 
optagelser aktualiseres/får liv igen på FB. 
Alle går i tænkeboks ift. drone video af skole. 
 
Novo Nordisk fonden: Indstilling af pædagog til 
Novo Nordisk fonden – deadline er 21. 
november. Pia og Lene skriver indstillingen.  
 
Fællesmiddag, for støtteforening, chauffører 
samt bestyrelse - dato og foredragsholder er 
ikke på plads endnu. Info følger snart. Der 
arbejdes på dato medio/ultimo januar eller 
primo februar. 
 
Samarbejde med tysk skole: intet nyt. 
 
Pensionist hjælp:  Michael drøfter samarbejde 
med pensionistforeningen, melder tilbage på 
næste møde.  
 
Julegave til bestyrelsen: Randi undersøger 
mulighederne. 
 
Skolebibliotek: Michael vender mulighederne 
med bibliotekar. Alle tænker over hvilke 
muligheder der er. 



 

 


